



Draw procedures of the preliminary round of the TotalEnergies Africa Cup of Nations, Morocco 2025

I. Engaged teams:

52 teams engaged in the next Africa Cup of Nations. The less 8 ranked teams in the FIFA ranking will play the preliminary round and the remaining 44 teams will be exempted and will play directly in the group stage.

II. System of the qualifiers:

Preliminary round:

Knock out system from home and away matches for the less 8 qualified teams in the FIFA ranking.

Group stage:

the 4 winners of the preliminary round in addition to the 44 exempted teams will play the group stage.

III. Draw procedures of the preliminary round:

The less 8 ranked teams are distributed into 2 pots according to their ranking:

4 lowest ranked among the 8 teams: Somalia, Djibouti, Sao Tome & Chad

4 highest ranked among the 8 teams: Mauritius, South Sudan, Liberia & Eswatini

Pot 1: Lowest 4 ranked	Pot 2: Highest 4 ranked
Somalia	Mauritius
Djibouti	South Sudan
Sao Tome	Liberia
Chad	Eswatini

The 1st ball drawn from pot 1 will play against the 1st ball drawn from Pot 2 and the teams of Pot 1 will play the 1st leg at home. The same process will be repeated for the remaining teams in pot 1 & 2.



Procédures du tirage au sort du tour préliminaire de la Coupe d'Afrique des Nations TotalEnergies, Maroc 2025

I. Équipes engagées :

52 équipes participent à la prochaine Coupe d'Afrique des Nations. Les 8 équipes les moins classées au classement FIFA joueront le tour préliminaire, tandis que les 44 équipes restantes seront exemptées et joueront directement en phase de groupes.

II. Système des éliminatoires :

Tour préliminaire :

Système à élimination directe avec des matchs aller-retour pour les 8 équipes les moins classées au classement FIFA.

Phase de groupes :

Les 4 vainqueurs du tour préliminaire, ainsi que les 44 équipes exemptées, participeront à la phase de groupes.

III. Procédures du tirage au sort du tour préliminaire :

Les 8 équipes les moins bien classées sont réparties en 2 pots en fonction de leur classement :

4 équipes les moins bien classées parmi les 8 équipes : Somalie, Djibouti, Sao Tomé et Tchad

4 équipes les mieux classées parmi les 8 équipes : Maurice, Soudan du Sud, Libéria et Eswatini

Pot 1: 4 équipes les moins bien classées	Pot 2: 4 équipes les mieux classées
Somalie	Maurice
Djibouti	Soudan du Sud
Sao Tomé	Libéria
Tchad	Eswatini

La première boule tirée du pot 1 jouera contre la première boule tirée du Pot 2, et les équipes du Pot 1 joueront le match aller à domicile. Le même processus sera répété pour les équipes restantes dans les pots 1 et 2.